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استقلال مجوز حرفه ای نگرفت
پرسپولیس تأیید شد

باشــگاه هایی که مجوز نگرفتند، به مدت پنج روز کاری فرصت اعتراض دارند 
تا در کمیته اســتیناف تشکیل پرونده شود. به گزارش ایســنا، کمیته صدور مجوز 
باشگاهی فدراسیون فوتبال دیروز نتایج بررسی مدارک باشگاه ها را بررسی و نتیجه 
آن را اعــلام خواهد کرد. با اعلام مصطفی زارعی، مســئول صدور مجوز حرفه ای 
فدراســیون فوتبال ایران، کمیته بدوی مجوز حرفه ای باشــگاه ها دیروز (یکشنبه) 
آخرین بررســی های لازم درباره مدارک ارسالی باشــگاه های فوتبال را انجام داده 
و قرار بود در این راســتا تا آخر وقت دیروز، آرای صادرشده اعلام شود. طبق اخبار 
رسیده، مجوز حرفه ای پرســپولیس تأیید شده ولی باشگاه استقلال موفق به اخذ 
مجوز حرفه ای نشده است. باشگاه هایی که مجوز نگرفته اند، به مدت پنج روز کاری 
فرصت اعتراض دارند تا در کمیته اســتیناف تشکیل پرونده شود. هر باشگاهی که 
موفق به اخذ مجوز حرفه ای نشود، نمی تواند در لیگ قهرمانان آسیا حضور داشته 

باشد. پیش از این گمانه زنی ها حاکی از حذف استقلال از آسیا بود.

پوکر مهدی «طارمی» برای آقای گلی
پورتو در هفته سی وســوم لیگ پرتغال، توانســت فامالیکائو را با نتیجه ۴ بر ۲ 
شکست دهد. اتفاق مهم در این مســابقه، زدن همه گل های پورتو توسط مهدی 
طارمی بود. طارمی در این بازی، ســه بار پشــت ضربه پنالتی رفت و توانست هر 
ســه بار، دروازه حریف را باز کند. او در دقیقه ۱۰ مسابقه هم در جریان بازی گل زد 
تــا با چهار گل مقابل فامالیکائو، به صدر جدول گل زنان برســد. طارمی تا پیش از 
این هفته، با ۱۷ گل در رده دوم جدول گل زنان لیگ پرتغال قرار داشــت و گونسالو 
راموس، مهاجم بنفیکا و تیم ملی پرتغال با ۱۸ گل صدرنشین بود. طارمی با چهار 
گل، ۲۱ گله شــد و حالا در فاصله یک هفته مانده به پایان لیگ، برای رقبایش دور 
از دسترس به نظر می رسد. راموس ۱۸ گله و ژائو ماریوی ۱۷ گله، برای رسیدن به 

طارمی باید حداقل سه و چهار گل در دو بازی باقی مانده شان بزنند.

مصدومیت بدموقع و حذف نیما عالمیان 
در قهرمانی جهان

بازیکــن تنیس روی میز ایــران در گیم اول مســابقات قهرمانــی جهان ۲۰۲۳ 
مصدوم شــد و بازی نیمه تمام به نفع حریف فرانســوی اش به پایان رسید. روز دوم 
مسابقات تنیس روی میز قهرمانی جهان ۲۰۲۳ به میزبانی آفریقای جنوبی آغاز شد 
و رقابت های دور نخســت جدول انفرادی برگزار شد. نیما عالمیان در نخستین بازی 
خود برابر بازیکن ۱۶ساله فرانسه که در رده ۳۵ رنکینگ جهان است، قرار گرفت که 
با مصدومیت مواجه شــد و بازی نیمه تمام مانــد. در گیم اول در حالی که عالمیان 
۱۱ بر ۱۰ جلو بود، ناگهان از ناحیه کمر احســاس درد شــدیدی کرد و روی زمین دراز 
کشید. جمیل لطف اله نسبی سرمربی تیم ملی بالای سر او آمد و مسابقه متوقف شد. 
ســپس تیم پزشکی به درمان بازیکن ایران پرداختند و او از زمین مسابقه خارج شد. 
پس از وقفه طولانی مشخص شد که عالمیان ادامه امکان بازی را ندارد و در حالی 
که کمر خود را گرفته بود با بازیکن رقیب و داوران دست داد و از زمین بیرون رفت. 
از این رو بازی با نتیجه ۴ بر صفر به نفع حریف فرانسوی اش به پایان رسید. پیش از 
این امیرحسین هدایی و امین احمدیان از جدول انفرادی و دونفره حذف شده بودند.

واکنش سرمربی تیم ملی هندبال ایران 
به قرارگرفتن در گروه مرگ

ســرمربی تیم ملی هندبال، رقابت در مســابقات انتخابــی المپیک پاریس را 
سخت توصیف کرد. به گزارش روابط عمومی فدراسیون هندبال، وسلین وویوویچ، 
ســرمربی تیم ملی هندبال، درخصــوص گروه بندی مســابقات انتخابی المپیک 
پاریس که روز گذشته برگزار شد، گفت: تیم های خوبی در هر گروه قرار گرفته اند و 
بازی های هر دو گروه سخت است اما با توجه به شناختی که از تیم ها دارم به هر 
حال رقابت در گروه B سخت تر است. او افزود: تنها یک تیم می تواند سهمیه قاره 
آســیا برای المپیک ۲۰۲۴ پاریس را کسب کند که این امر کار را برای تمام تیم ها و 
به خصوص ما سخت تر می کند. وویوویچ اضافه کرد: ما در گروه B باید برای جایگاه 
نخست با ژاپن، بحرین و کویت بجنگیم هرچند سایر تیم ها را نباید دست کم گرفت. 
لازم به ذکر است قرعه کشی مسابقات انتخابی هندبال برای المپیک پاریس در قاره 
آســیا و در دوحه قطر انجام شــد که تیم ملی هندبال ایران در گروه B با تیم های 
قدرتمند بحرین، کویت، ژاپن، ازبکســتان و قزاقســتان هم گروه شد. در گروه A نیز 
تیم های ملی هندبال قطر، عربستان ســعودی، کره جنوبی، امارات متحده عربی، 
هند و چین هم گروه شــدند. تنها یک تیم از آسیا جواز حضور در المپیک پاریس را 
کسب خواهد کرد. مسابقات انتخابی المپیک پاریس ۲۰۲۴ از ۲۶ مهر تا ششم آبان 

۱۴۰۲ به میزبانی دوحه قطر برگزار خواهد شد.

افشاریان: داوران، نتایج برخی از بازی ها را 
جابه جا کردند

رئیــس کمیته داوران فدراســیون فوتبال گفت: فینال جــام حذفی یک بازی 
ایرانــی خواهد بود و قطعا یــک داور ایرانی آن را قضــاوت می کند. به گزارش 
ایرنا، خداداد افشــاریان، رئیس کمیته داوران فدراســیون فوتبال، پس از جلسه 
هیئت رئیســه فدراســیون فوتبال در جمع خبرنگاران حضور پیــدا کرد و گفت: 
کمیته داوران یکی از معضلاتی که داشــت، کســوت داورانی بود که در کشــور 
بودند و قضاوت به آنها نمی رسید یا آن شایستگی و لیاقت را نداشتند و قضاوت 
نمی کردند و ما را اذیت می کردند. باشگاه ها توقعات بحقی داشتند، ما اشتباهات 
مرگ باری در طول فصل داشــتیم و در کنــار آن قضاوت های خوبی هم صورت 
گرفت. باید به داوری در ســال آینده کمک کنیم و به همین دلیل نخســتین آیتم 
ما کم کردن تعداد داوران اســت. او در پاســخ به این ســؤال که آیا به عملکرد 
کمیته داوران در این فصل نمره قبولی می دهید یا خیر، گفت: اگر بخواهیم ســه 
هفته پایانی را ملاک قرار دهیم، بســیار خوب بودنــد و از همه هفته ها عملکرد 
بهتری داشــتند. راهی برای فرار از حقیقت نداریم. در بازی هایی بوده که داوران 
نتیجــه را تغییر داده اند ولی اگر بخواهم بگویم که راضی هســتم یا نه، داوران 
می توانستند بهتر کار کنند.او درباره اینکه آیا در فینال جام حذفی از داور خارجی 
اســتفاده خواهد شــد یا خیر، عنوان کرد: خیر، بازی ایرانــی، داور ایرانی خواهد 
داشــت. رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سؤال که بالاخره 
VAR به لیگ بیست وسوم می رسد یا خیر، یادآور شد: در جلسه هیئت رئیسه هم 
درباره این موضوع بحث شد و با توجه به اینکه در بدنه دولت دوست دارند این 
اتفاق بیفتد، حس می کنم که دســتورات خوبی دادنــد و فکر می کنم در چهار، 
پنج ورزشــگاه این سیستم را داشته باشیم و تا اوایل فصل آینده این اتفاق بیفتد. 
افشاریان در واکنش به دریافت مطالبات داوران و همچنین سیستم رادیویی آنها، 
گفــت: نمی دانم داوران تا هفته چندم دســتمزدهای خــود را دریافت کرده اند. 
مــا امروز درمورد افزایش دســتمزد داوران هم صحبت کردیم و فکر می کنم در 
اولیــن فرصت در این خصوص تصمیم گیری خواهد شــد. درصدی هنوز تعیین 
نشــده است، اما فکر می کنم خبرهای خوبی در این مورد اعلام می شود. درمورد 
سیســتم رادیویی هم باید بگویم فراهم کردن ۱۰ یا ۱۲ سیستم برای فوتبال کشور 
مشــکلی ندارد، اما چیزی که ما را کمی دل نگران می کند این است که منتظریم 

ببینیم چه اتفاقی برای VAR می افتد تا پس از آن اقدام کنیم.

  باشگاه پرســپولیس این روزها حسابی زیر ذره بین رفته اســت. آنها که چند روز پیش 
موفق شــدند برای هشــتمین بار در لیگ برتر و پانزدهمین بــار در تاریخ، فاتح رقابت های 
لیگ فوتبال ایران شوند، روزهای شــیرینی را سپری می کنند. البته همان طور که مسئولان 
این تیم و در رأس همه، یحیی گل محمدی عنوان کرده، فرصت این باشــگاه برای برگزاری 
جشن کم اســت و باید در سریع ترین زمان ممکن مهیای برگزاری بازی نیمه نهایی در جام 
حذفی شــوند. هرچند که این مورد باعث نشده تا مدیرعامل کنونی پرسپولیس جام را به 
دل باشــگاه ببرد و آن را در کنار ســایر کارکنان اداری این تیم جشن بگیرد. موضوع مربوط 
به روز شــنبه است که باشگاه پرسپولیس در تصمیمی درســت و بجا، جشن کوچکی در 
ســاختمان اداری برگزار کرد و به بهانه آن، از زحمات کارکنان باشــگاه تشکر کرد. اتفاقی 
دوست داشتنی که مشابه آن در لیگ و باشگاه های مطرح اروپایی هم رخ می دهد. آن طور 
که رسانه باشگاه پرسپولیس خبر داده، در این مراسم، رضا درویش به عنوان مدیرعامل در 
کنار سایر کارکنان باشگاه حضور پیدا کرده و از زحمات آنها تقدیر کرده است. در بخشی از 
خبری که سایت باشگاه پرسپولیس درباره این جلسه روی خروجی سایتش گذاشته، چنین 
آمده اســت: «سرخ پوشان ایران برای پانزدهمین بار عنوان قهرمانی لیگ فوتبال ایران را از 
آنِ خود کردند. ثمره کاری سخت و شبانه روزی که هیچ گاه تمام ابعاد آن قابل بیان نیست. 
در این قهرمانی ها راز و رمزهای بســیاری از تلاش، کوشش، غیرت و تعصب در مجموعه 

تیم و باشــگاه وجود دارد که تنها بخشی از آن هویدا می شود. مدیرعامل باشگاه، در اولین 
روز رسمی کاری پس از قهرمانی پرسپولیس، به همین مناسبت و برای قدردانی از زحمات 
کارکنان، با ایشان دیدار و گفت وگو داشت. هرچند روز کاری در باشگاه پرسپولیس با توجه 

به در پیش بودن مسابقه جام حذفی از همان جمعه آغاز شده بود.
در این دیدار بخشی از کارکنان حضور داشتند و تعدادی دیگر از همکاران به دلیل 
حضور در مســئولیت های خود ازجمله در مجموعه های شــهید درفشی فر و شهید 
کاظمی، امکان حضور در این برنامه را نداشــتند». اتفاقا در حاشــیه همین نشســت، 
مدیرعامل پرسپولیس صحبتی هم خطاب به کارکنان باشگاه داشته که قسمت هایی 
از آن درخورتوجه اســت. درویش گفته اســت: «در وهلــه اول باید به پاس زحمات 
دلسوزانه ای که برای پرسپولیس انجام می دهید، از شما و از آنهایی که به دلیل وظایف 
محوله، اینجا حضور ندارند، تشکر کنم. اگر موفقیتی هست، در کنار کار طاقت فرسایی 
که مربیان و بازیکنان انجام دادند، مرهون فداکاری، دقت و زحمات تک تک شما عزیزان 
نیز هست. زحماتی که نتیجه آن فراهم شدن شرایط و امکانات با وجود حداقل هاست. 
شــاید بسیاری از هواداران و اهالی فوتبال ندانند و نبینند اینجا در باشگاه چه اتفاقاتی 
روی می دهد تا خروجی کار مطلوب باشــد. نســبت به رقبا از امکانات مالی کمتری 
بهره می بریم؛ ولی چه در تیم و چه در باشــگاه بهره وری بالاتری را شــاهد هســتیم. 

به همین دلیل وظیفه خودم دیدم که شخصا از تک تک شما تشکر کنم».
مدیرعامل باشــگاه در ادامه نشستی که داشته، به موضوع تعویق حقوق های کارکنان 
هم پرداخته و از نقش مهم کارمندان زن در این باشــگاه هم سخن گفته است: «مشکلات 
زیادی داشــتیم. حتی گاهی پیش آمد که پرداخت حقوق به تعویق افتاد؛ ولی هیچ کاری 
را عقب نینداختید. در آن شــرایط حتی بیشــتر از قبل، برای پرسپولیس کار و تلاش کردید. 
بدون تردید این پشــتکار و مداومــت مؤثر بود. مربیان، بازیکنــان و عوامل تیم در تمرین و 
مســابقه با تمام وجود کار می کنند؛ ولی این ما و شما هستیم که در باشگاه باید شرایط را 
برای آنها مهیا کنیم. امیدوارم بتوانیم قدردان زحمات شما باشیم. همچنین اشاره ویژه به 

تلاش های خانم های همکار کنم که کار و کوشش آنها، کمتر از دیگران دیده می شود».
تقدیر از زحمات کارکنان باشــگاه به ویژه کارکنان زن اگرچه ظاهر و نیت زیبایی داشته؛ 
ولی با تصویر نه چندان قشنگی به بیرون مخابره شد تا پرسپولیس در فضای مجازی مورد 
انتقاد قرار بگیرد. با وجود آنکه مدیرعامل پرسپولیس در انتهای صحبت هایش اشاره ای به 
نقش مؤثر و زحمات کارکنان زن این باشگاه کرده؛ ولی تصویری که از این نشست به بیرون 
مخابره شده، رسما نادیده گرفتن شأن و منزلت این کارکنان است. در این عکس که از زمان 
انتشارش تاکنون ناراحتی های بی شماری را در پی داشته است، کارکنان مرد همگی ایستاده 
و کارکنان زن باشگاه در جایی نامناسب قرار گرفته اند، به این امید که در عکس مذکور جا 
شوند. واضح اســت که نیت باشگاه و در رأس آن مدیرعامل این تیم، نادیده گرفتن جایگاه 
زنان نبوده اســت؛ ولی نمی شــود از کنار اهمال صورت گرفته به سادگی عبور کرد. باشگاه 
پرسپولیس در شرایطی کارمندان زن باشگاه را برای گرفتن عکس یادگاری در جایگاه بدی 
قرار داده که پســوند «فرهنگی» را یدک می کشد و به عنوان یکی از بزرگ ترین باشگاه های 
ایران که رسالتش مخابره کردن اتفاقات فرهنگی و مثال زدنی است، در این زمینه عملکرد 
ضعیفی داشــته است. حتی اگر مسئولان این تیم تصاویر مختلفی گرفته باشند و این یکی 
به بیرون درز کرده باشد، باز هم نمی شود از کنار قصور رخ داده در تعیین جایگاه زنان برای 
عکس برداری گذشت و چشم را بســت. این تصویر در روزهایی گرفته شده که هم زمان با 
روز جهانی دختر و البته اندکی پس از روز جهانی مادر است. حال نادیده گرفتن این جایگاه 
ارزشمند، پرسپولیس را به سمتی ســوق داده که ناخودآگاه ذهنیت منفی نسبت به زنان 
مخابره کرده اســت. این تصاویر در حالی منتشــر شــده که زنان ایرانی در ماه های گذشته 
ســختی های بســیاری به جان خریده اند. از لحاظ فوتبالی هم زنان علاقه مند به این رشته 
ورزشی روزهای حساس و پرمخاطره ای را سپری می کنند. اتفاقا زنان زیادی هستند که برای 
دیدن همین بازی تیم پرســپولیس ابراز علاقه می کنند و اگر محدودیت های موجود نبود، 

انتظار می رفت که بیش از نیمی از ورزشگاه را به تصرف خود درآورند.
زنان علاقه مند به تماشای فوتبال در ایران این روزها با وجود وعده های مکرر مسئولان، 
از وزیر ورزش گرفته تا ریاســت فدراســیون فوتبال، راهی به ورزشگاه برای تماشای بازی 
تیم محبوب شــان در لیگ پیدا نمی کنند؛ امری که حساسیت های فیفا را دوباره برانگیخته 
و ممکن اســت در فصل آتی پیامدهای جدیدی داشــته باشــد. با این حال، نگاه مسئولان 
باشــگاه و بازیکنان پرسپولیس نسبت به جایگاه و شــأن زنان ایرانی بسیار واضح و روشن 
اســت و آنها همواره از حق و حقوق آنان دفاع کردند. شاید دقیقا به دلیل چنین تناقضی 
است که عکس منتشرشده از سوی باشگاه پرسپولیس، حتی اگر از روی بدسلیقگی باشد، 
با شأن و جایگاه این تیم همخوانی ندارد. هرچند که نباید دوباره کار خوب پرسپولیسی ها در 
عذرخواهی سریع بابت چنین اتفاقی را از یاد برد. درست ساعتی پس از انتشار این عکس 
بحث برانگیز بخش رسانه ای باشگاه پرسپولیس با صدور بیانیه ای از ناراحتی به وجودآمده 
عذرخواهی کرد و نوشــت: «باشــگاه پرســپولیس همواره برای جامعه بانوان که بخش 
عظیمی از هواداران پرسپولیس را تشکیل می دهند، ارزش و احترام قائل بوده و به ویژه به 
خاطر حمایت های شان در چند سال اخیر قدردان شان هستیم؛ با این حال ناراحتی شان را از 
عکس منتشرشده در مراسم روز شنبه درک کرده و صمیمانه از آنها عذرخواهی می کنیم. 
تأکید می کنیم که هیچ قصد یا عمدی در این موضوع وجود نداشــته و از قضا عکس های 
زیادی از جلسه مذکور گرفته شده؛ اما متأسفانه در انتشار عکس بی سلیقگی وجود داشته 

که به خاطر آن پوزش می طلبیم».

باشگاه عذرخواهی کرد

عکسی که در شأن پرسپولیس نبود

  چهره هــای خارجی موفــق در لیگ بیســت ودوم به نظر 
می آید که خیلی زود کارشــان در فوتبال ایــران به نقطه پایان 
نزدیک شــده اســت. به گزارش فوتبال ۳۶۰، لیگ برتر فوتبال 
ایران در دوره بیست ودوم با حضور ۴۳ بازیکن خارجی پیگیری 
شــد و ۱۳ تیم از حضور بازیکن خارجی در فهرســت تیم شان 
بهره بردند. در میان ۴۳ بازیکنی که به میدان رفتند، ستاره هایی 
مانند گئورگی گولســیانی، رافائل ســیلوا و کوین یامگا نمایش 
درخشانی در ترکیب ســرخابی های پایتخت داشتند؛ اما به جز 
مهره های تأثیرگذار خارجی اســتقلال و پرســپولیس، بازیکنان 
دیگری هم فصل موفقی داشتند که می توان به بازیکنانی مثل 
هانسل زاپاتا، روبرتو تورس و ایگور کاتاتو اشاره داشت. مدیران 
باشگاه ها بدون شک برای فصل آینده با توجه به نوسانات ارزی 

چالــش مهمی را برای حفظ بازیکنــان خارجی خود در پیش 
دارند و پیش از آنکه لیگ بیســت ودوم به پایان برسد، الویس 
کامسوبا وینگر سپاهان یکی از خارجی های شاغل در لیگ برتر 
ایران بود که تصمیم به ترک اصفهان گرفت و مشخص شد که 
برای فصل آینده در لیگ برتر حضور نخواهد داشــت. در کنار 
کامسوبا به نظر می رسد ســه مهره کلیدی و تأثیرگذار خارجی 

شاغل در لیگ بیست ودوم هم در مسیر جدایی قرار گرفته اند.
هانســل زاپاتــا: وینگر کلمبیایــی آلومینیــوم اراک در لیگ 
بیســت ودوم نقش مهمی در ترکیب سفیدوسبزپوشان داشت 
و سه گل و چهار پاس گل در کارنامه زاپاتا به چشم می خورد. 
هانســل زاپاتا هنوز یک فصل دیگر بــا آلومینیوم اراک قرارداد 
دارد و گفته می شود از چند باشــگاه دیگر ایرانی هم پیشنهاد 

دارد؛ اما گویا زاپاتا در مســیر جدایی از آلومینیوم قرار گرفته و 
به دلیل مشــکلات خانوادگی این بازیکن احتمالا در آلومینیوم 

کارش را دنبال نخواهد کرد.
روبرتــو تورس: جــواد نکونــام برای تقویــت تیم فولاد 
به ســراغ جذب دو بازیکن با ســابقه بازی در لالیگا رفت و 
روبرتو تورس و آلکس آلگریا به جمع قرمزپوشــان اهوازی 
پیوســتند. بعد از جدایــی نکونام، ایــن دو بازیکن در فولاد 
باقی ماندند و گفته می شود که علیرضا منصوریان اعتقادی 
به ادامــه همکاری با آلکس آلگریا ندارد؛ اما شــرایط برای 
روبرتو تورس متفاوت است و منصوریان با توجه به عملکرد 
درخشان هافبک اسپانیایی، درخواست حفظ تورس را کرده 
اســت. این هافبک اســپانیایی با وجود درخواست علیرضا 

منصوریــان، بــه دلیل مشــکلات خانوادگی قــادر به ادامه 
همکاری با فولاد نیســت و احتمالا در لیگ بیست وسوم در 

خارج از ایران کارش را دنبال می کند.
ایگــور کاتاتو: ســپاهان اصفهــان در لیگ بیســت ودوم، 
پنــج بازیکن خارجی جــذب کرد و با نظــر ژوزه مورایس در 
نقل وانتقالات تابســتانی، رناتو داســیلویرا، نیلسون جونیور، 
مانوئل فرناندز و الویس کامســوبا به ســپاهان پیوســتند که 
در نقل وانتقالات زمســتانی، داسیلویرا از جمع طلایی پوشان 
جدا شد و به جای این مدافع برزیلی، ایگور کاتاتو به سپاهان 
پیوســت. کاتاتو برای آخرین بار در فصل اخیر در دیدار هفته 
بیست وهشــتم مقابل نفت مسجدســلیمان به میدان رفت؛ 
اما بعد از این مســابقه، شکســتگی پای کاتاتو باعث شــد تا 
آینده این بازیکن در ســپاهان تحت الشــعاع قــرار گیرد و به 
نظر می رسد که بعد از داســیلویرا، فرناندز و کامسوبا، ایگور 
کاتاتو هم از جمع طلایی پوشان جدا خواهد شد و احتمالا در 

سپاهانِ فصل آینده حضور ندارد.

موج جدایی خارجی ها ادامه دارد؛ از «زاپاتا» تا «تورس» و  «کاتاتو»

  تیــم امیــد ایــران کــه دهه هــا از حضور و 
صعودش به بازی های المپیک می گذرد، بالاخره 
ســرمربی اش را پیدا کــرد. روز گذشــته بود که 
مسئولان فدراسیون فوتبال با انتشار خبری کوتاه 
نوشــتند که رضا عنایتی به عنوان سرمربی جدید 
تیم المپیک ایران انتخاب شده است. رضا عنایتی 
در حالی به این مهم رسیده است که قریب به دو 
ماه فرایند انتخاب مربی جدید طول کشید. آن هم 
درحالی که مسئولان امر هر روز وعده می دادند که 
قرار است به زودی سرمربی مشخص شود. اینکه 
چرا پروســه انتخاب سرمربی برای تیم امید ایران 

این قدر طولانی شده، یکی، دو دلیل ساده دارد.
اختلاف بین مسئولان تصمیم گیر

ســاده ترین دلیلــی کــه باعث شــد انتخاب 
سرمربی امید زمان بر و حتی در مواقعی تبدیل به 
محل اختلاف شود، چنددستگی در تصمیم گیری 
بود. فدراســیون فوتبال، حبیب کاشــانی و البته 
کمیتــه ملی المپیک هرکــدام در تلاش بودند تا 
گزینه مدنظر خودشــان را به عنوان سرمربی روی 
نیمکت بنشانند. فدراسیون می خواست گزینه ای 
که مورد علاقه امیر قلعه نویی، سرمربی تیم ملی 
بزرگســالان ایران اســت، روی نیمکت بنشیند. از 
ســوی دیگر، حبیب کاشــانی به عنوان فردی که 
به تازگی مدیر ورزشــی این تیم شــده بود، تلاش 
داشت تا گزینه مورد علاقه اش را به تیم وارد کند. 

این دوگانگی باعث شــد تا در برهه های مختلف 
اســامی متفاوتی به گوش برسد که مطرح شدن 
نام تعــدادی از آنها چندان خالــی از غافلگیری 
هم نبود. مجتبی حسینی، محمد ربیعی، افشین 
قطبی، ســعید دقیقی، رســول خطیبی و مهدی 
تارتــار در کنار رضا عنایتی ســرمربیانی بودند که 
نام شان به عنوان گزینه پیرامون نیمکت تیم امید 
مطرح شــد و انتظار می رفت که از بین آنها یکی، 
خیلی ســریع به عنوان ســرمربی معرفی شــود. 
تعــدادی از این چهره ها گزینه مــورد علاقه امیر 
قلعه نویــی بودند و تعدادی دیگر هم به انتخاب 
حبیب کاشــانی ربط داده شده بودند. قلعه نویی 
از روز نخســت تمایل داشــت فدراسیون فوتبال 
برای مذاکره با مجتبی حسینی وارد عمل شود که 
نهایتا مذاکرات به نتیجه نرسید تا قرعه دست آخر 

به اسم رضا عنایتی بیفتد.
کسی این نیمکت را دوست نداشت

مورد دوم کــه می تواند دلیــل مهم تری برای 
تعویق مداوم انتخاب ســرمربی تیم امید باشــد، 
جذابیت نداشتن این نیمکت برای گزینه های اصلی 
بود. درست اســت که هدایت تیم امیدهای ایران 
می تواند موضــوع جالبی به نظر بیایــد؛ ولی این 
صندلی معمــولا برای مربیانی کــه در لیگ ایران 
صاحب تیم هستند، جذاب نیســت. هم از لحاظ 
مالی و هم از لحاظ فنی این صندلی چالش چندان 

جذابی برای آنها محسوب نمی شود. مثلا پذیرش 
اینکه محمد ربیعی مربی آینده دار مس رفسنجان، 
مجموعه ای را که خودش پرورانده و قاعدتا قرارداد 
مالی مناســبی هم دارد، رها کــرده و به تیم امید 
بیاید، تصور غریبی است. از لحاظ فنی هم تجربه 
ثابت کرده همکاری نکردن به موقع باشــگاه های 
لیگ برتری برای در اختیار گذاشتن بازیکنان شان به 
این تیم، می تواند جدالی جدی در پی داشته باشد 
و نتیجه نگرفتن در این تیم تبدیل به نقطه ای منفی 
در کارنامه مربیان مذکور شــود. از این رو است که 
مربیان شــاغل در لیگ برتر چندان تمایلی، فارغ از 
دلیل های خاص خودشان، به پذیرش این صندلی 
نداشــته و ندارند. در چنین فضایی چاره ای به غیر 
از ســپردن این نیمکت به مربیانی که بیرون از گود 
مانده اند، نیست. هرچند که بیرون از گود مانده ها 
هم نمی توانند همیشــه گزینه بدی باشند. همین 
حالا تعدادی از مربیان صاحب نام ایرانی بدون تیم 
مانده و می توانستند گزینه تیم امید باشند؛ ولی آنها 
احتمالا منتظر فصل جدید هستند تا کارشان را در 

عرصه باشگاهی شروع کنند.
رضا عنایتی گزینه بدی است؟

واقعیت این اســت که با در نظر گرفتن دلایل 
بــالا، نمی شــود زیاد دربــاره انتخاب ســرمربی 
تیم امیــد اظهارنظر فنــی کرد. اگر فدراســیون 
راضی می شد که سر کیســه را شل کند و با رقم 

درخورتوجهی مربیان بنام تر را جذب کند، می شد 
امیدوار بود که این تیم به ناکامی های سریالی اش 
پایــان دهد. با این حــال از آنجا که فدراســیون 
و کمیته ملــی المپیک حاضر بــه صرف هزینه 
هنگفت برای نیمکت این تیم نمی شــوند، نباید 
زیاد به اســم و رسم دار بودن ســرمربی دل داد. 
با چنین پارامترهایی رضا عنایتی گزینه معمولی 
محســوب می شود؛ یعنی نمی شــود عنوان کرد 
که او مربی بدی اســت و نه اینکه می شود او را 
در زمره مربیان تاپ فوتبال ایران گنجاند. عنایتی 
در کارنامــه مربیگــری خود ســابقه حضور در 
تیم های سیاه جامگان خراســان، قشقایی شیراز، 
هوادار تهران و نفت مسجدســلیمان را دارد که 
بهترین دوره ســرمربیگری عنایتی با تیم هوادار 
بود که توانســت این تیم را به لیگ برتر بیاورد و 
فصل گذشــته همراه این تیم با کسب ۳۴ امتیاز 
در رتبــه یازدهم جدول قرار گرفــت. او حتی در 
برهه ای کاندیدای ســرمربیگری در تیم استقلال 

هم شد که این موضوع با مخالفت هواداران این 
باشگاه مواجه شد و خیلی سریع چنین گزینه ای 
از روی میز مســئولان باشــگاه استقلال برداشته 
شد. درباره حضور عنایتی در نفت مسجدسلیمان 
هم که حرف وحدیث زیاد است؛ او شش بار روی 
نیمکت این تیم بود و فقط چهار امتیاز به دست 
آورد؛ ولی خودش اعتقاد داشــت شرایط بیرونی 
روی نتایج این باشگاه تأثیر مستقیم گذاشته بود 
و اگر آن عوامل حذف می شد، نفت در لیگ برتر 
می ماند و عنایتی هم کارنامه پربارتری داشــت. 
به هــر روی، خوب یا بد، ایــن روزها هدایت تیم 
المپیک ایران به دستان رضا عنایتی سپرده شده 
اســت. این تیم حالا باید خود را برای حضور در 
بازی های آســیایی هانگژو که از ۱۹ شهریور تا ۳ 
مهر به میزبانی کشــور چین برگزار خواهد شــد، 
آماده کند و بعد از این مسابقات هم رقابت های 
انتخابــی المپیــک ۲۰۲۴ پاریس کــه مأموریت 

اصلی است، در پیش است.

رضا عنایتی «بله» را گفت
تیم امید؛ نیمکتی که کسی دوستش ندارد
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